
Referat af skolebestyrelsesmødet den 4. marts 2024 – kl. 16.30-19 
Mødet foregår i skolens personalerum 

Mødeleder: Malte 

Referent: Thomas 

Inviterede: Brian Hornuff, Mads Peter Karlsen, Tine Bacher, Louise Torp Dalgaard, Malte Nejst Larsen, Jacob Fink 
Ferdinand, Mikkel Darling Brink, Frederik Gottlieb, Jacob Christiansen, Karsten Kristensen Back, Rasmus Lund Bro, 
Tanyamine Andersen, Sebastian Müller Skov Andersen, Andreas Cleemann Rasmussen, Thomas Villum Jakobsen og 
Flemming Jørgensen 

Til stede: Mads Peter Karlsen, Louise Torp Dalgaard, Malte Nejst Larsen, Jacob Fink Ferdinand, Mikkel Darling Brink, 
Rasmus Lund Bro, Tanyamine Andersen, Thomas Villum Jakobsen og Flemming Jørgensen 

 Kl. Punkt Referat Handling 

1. 16.30 Godkendelse af dagsorden og ny 
skabelon til dagsorden og referat 

Dagsordenen blev godkendt 
som fremsendt.  
 
Skabelonen blev bifaldet 
med den tilføjelse, at det bør 
fremgå, hvem der deltager 
på de enkelte møder. 
 

Thomas får indflettet i 
referatet, hvem der er 
inviteret, samt hvem 
der deltager. 

2. 16.40 Nyt fra elevrådet Ingen elever deltog i mødet, 
så punktet udgik. 
 

 

3. 16.55 Orientering om formandens dialog med 
7., 8. og 9. klasse om Sct. Jørgens Skole 
som mobilfri skole 

Orientering ved Malte. 
 
Det skinnede igennem, at 
eleverne generelt ikke var 
enige i beslutningen. 
 
SB drøftede elevernes 
argumenter og vurderede, at 
det ikke gav anledning til at 
ændre beslutningen. 
 

Der arbejdes på skolen 
gennem bl.a. skolens 
elevråd på at indarbejde 
nye rutiner og 
alternative aktiviteter i 
frikvartererne. Fx 
brætspil, åben hal m.m. 
SB laver en status 
omkring mobilfri skole 
omkring september 
måned 2024.    
 

4. 17.05 Princip omkring Skemalægning, 
Timefordeling, Teamdannelse og 
arbejdsfordeling i undervisningen 
Inden vi går i gang med fag og 
opgavefordelingen til det kommende 
skoleår, har skolebestyrelsen mulighed 
for at se på deres principper, der ligger til 
grund for planlægningen.   
 
Skolebestyrelsen skal beslutte, om de 
ønsker at foretage ændringer eller 
justeringer. 
Hvis bestyrelsen ønsker at foretage 
ændringer eller justeringer, der skal have 
gennemslag i kommende skoleår, skal det 
besluttes senest på aprilmødet i 
indeværende skoleår. 
 
Link til skolebestyrelsens principper: 
https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/sctj
orgensskole.aula.dk/files/arkiv/Download

Malte motiverede punktet 
på mødet og henviste til en 
tidligere drøftelse om, at 
eksisterende antal 
svømmelektioner bør 
nedsættes. 
 
Thomas redegjorde for 
nuværende lektionstal i 
idræt og svømning på 3.-5. 
årgang. 
 
Det blev foreslået at fjerne 
svømning på 3. årgang og i 
stedet have idræt hele året. 
Alternativt blev det drøftet 
at fastholde svømning på 3. 
årgang og have idræt 
helårligt på bekostning af fx 
billedkunst, 
kristendomskundskab eller 
HDS.  

Malte udarbejder et par 
forslag til afstemning på 
SB-mødet i april. 

https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/sctjorgensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20PRINCIPPER.pdf
https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/sctjorgensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20PRINCIPPER.pdf


_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20PRINCIPPE
R.pdf 

Alternativt blev det drøftet 
at øge det samlede 
lektionstal på 3. årgang og 
tilføje en idrætslektion.  
 

5. 17.35 Værdigrundlag 
Spørgeramme til at udfylde 
værdigrundlaget i skolens hverdag. 
Input og ideer til processen og bilaget 
ønskes. 
Bilag er vedhæftet. 

Malte motiverede punktet. 
 
Frederik har været primus 
motor på udarbejdelsen af 
input. Tine og Karsten skulle 
understøtte, men er begge 
fraværende. 
 
SB bifalder model 1, da den 
vurderes at være mest 
overskuelig. 
 

SB beslutter at gå med 
model 1. Jacob og 
Louise meldte sig til at 
hjælpe Frederik. Jacob 
kontakter Frederik, og 
Louise vil kunne bistå 
med det grafiske look. 

  Pause   

6. 18.10 Billeder på skolens hjemmeside 
Forslaget om billeder af bestyrelsen og 
skolens medarbejdere på skolen 
hjemmeside. 
 
Hvorfor vil vi gerne have billeder af 
henholdsvis skolebestyrelse og skolens 
medarbejdere? 
 
P.t. er der billeder af medarbejderne på 
Aula. 
 
Hvis vi skal have billeder på 
hjemmesiden, er det ikke noget systemet 
understøtter, og arbejdet skal derfor 
gøres manuelt, og vi skal være 
opmærksomme på lovgivningen omkring 
GDPR.  
 

Malte motiverede punktet.  
 
Et forsigtigt gæt er, at det er 
en arbejdsopgave lydende 
på omkring 20 timer, hvis 
billeder af SB og al skolens 
personale skal lægges på 
hjemmesiden.    

SB-medlemmerne 
lægger et billede op af 
dem selv i Aula. 
 
Billeder hentes af Jane 
og lægges på skolens 
hjemmeside. 
 
Flemming beder Jane 
om at lægge billeder af 
skolens ledelse på 
hjemmesiden.  

7. 18.25 Nikotinprodukter i skoletiden 
Er det en udfordring på Sct. Jørgens 
Skole? 
Skolebestyrelsen har mulighed for at 
udarbejde et princip på området, hvis 
bestyrelsen finder det relevant. 
Eksempel på princip for håndtering af 
røg- og nikotinfri skoletid er vedhæftet 
som inspiration.  

Nikotinprodukter opleves 
som værende et problem på 
Sct. Jørgens Skole som på 
andre skoler og i samfundet 
generelt. 
 
Muligheden for at fratage de 
store elever udgang i 
frikvartererne blev drøftet. 
SB enedes om, at det ikke er 
en farbar vej.  

SB vurderer, at det ikke 
giver mening at 
udarbejde et princip for 
noget, der i forvejen er 
gældende på nationalt 
plan. 
 
Thomas forhører sig hos 
Roskilde Kommunes SSP 
om materialer omkring 
konsekvenserne af 
brugen af 
nikotinprodukter med 
henblik på at lægge 
dem ud til skolens 
forældre. 
 

8. 18.40 Skolens udeområder 
Vedligeholdelse og etablering af nye tiltag 
varetages af Veje og grønne områder. 

Skolen har en ønskeliste, der 
er sendt op i systemet.  
 

Skolen tager 
udfordringen omkring 
indgangsstien ved 

https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/sctjorgensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20PRINCIPPER.pdf
https://sctjorgensskole.aula.dk/sites/sctjorgensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SKOLEBESTYRELSENS%20PRINCIPPER.pdf


Skolen har på et årligt møde mulighed for 
at fremsætte ønsker til vedligeholdelse 
og nye tiltag. Det er Veje og grønne 
områder, der har 
beslutningskompetencen. 
Skolen har møde med Veje og grønne 
områder den 3. april 2024. 
Hvis skolebestyrelsen har input til 
vedligeholdelse eller nye tiltag, skal de 
være tilgået skolens ledelse i skriftlig 
form senest dagen før. 

Mads Peter påpeger, at 
belægningen på 
indgangsstien fra Elmevej er 
ødelagt, hvilket betyder, at 
flere jævnligt falder og slår 
sig i området.  
Generelt opleves 
snerydningen omkring 
skolen som værende 
mangelfuld. 
 
Det opleves, at 
fodboldbanen er meget våd, 
og det foreslås at anlægge 
en kunstgræsbane. 
 
Antal af affaldsbeholdere 
ønskes øget. 
 

Elmevej samt andre 
input med op i 
systemet. 

9. 18.50 Punkter til kommende møder: 

 Styrkelse af almenområdet. 

 Alternative frikvartersaktiviteter. 

 Skolefoto – orientering. 

 Tilbagemelding fra skolen, når vi 
har afsøgt andre skolers 
erfaringer med fotofirmaer. 

 Flagdage – orientering. 
Orientering fra skolen/Thomas, 
når interessen fra 8. og 9. årgang 
er afsøgt. 

 Anbefalinger fra Tænketanken for 
det gode forældesamarbejde – til 
drøftelse i bestyrelserne. 

 Valg til SB. 
 

Flemming orienterede om 
forestående SB-valg. 
 
Mads Peter, Tine og Louise 
er på valg. 
 
Mads Peter overvejer at 
udtræde af bestyrelsen.  
Louise udtræder. 

Etablering af elevråd for 
de små klasser sættes 
på som punkt til 
drøftelse. 

10. 18.55 Evt. Flemming orienterede om 
ansættelse af to nye ledere.  
 
Andreas Rasmussen (leder af 
SFO samt 0.-1. kl. m.m.) samt 
Henriette Bønderup (leder af 
2.-5. kl. samt andre opgaver). 
 
Begge begynder 1. maj.   
 

 

 

Efter aftale med Malte orienteres I her skriftligt om forespørgslen på bestyrelsesmødet den 1. februar 2024 vedr. 

mulighederne for at varsle om større vejarbejder omkring skolen. 

Skolen modtager ingen meldinger om vejarbejde uden for skolens område. Skolen har forespurgt Veje og grønne 

områder, om det er muligt, at skolen bliver varslet. Veje og grønne områder har meldt tilbage, at det ikke er muligt 

at varsle om vejarbejder omkring skolen, da arbejdet udføres af mange forskellige aktører. 


